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WYWIAD Z BURMISTRZEMWYWIAD Z BURMISTRZEM

- 15 lat temu, 28 lipca 1997 roku, zosta∏ Pan Burmi-
strzem Ciechocinka. Jak wspomina Pan swoje pierwsze
dni na tym stanowisku?

- Móg∏bym przewrotnie powiedzieç, ˝e wspominam
z ∏ezkà w oku, choç nie b´d´ ukrywa∏, ˝e by∏y to dla
mnie trudne poczàtki. Nie mia∏em wystarczajàcego do-
Êwiadczenia, aby w sposób p∏ynny objàç t´ funkcj´ i re-
alizowaç wszelkie zamierzenia, które powstawa∏y w opar-
ciu o moje obserwacje jako radnego Ciechocinka, jak
te˝ w oparciu o moje doÊwiadczenia z pracy jako Wice-
przewodniczàcego Prezydium Sejmiku Województwa
W∏oc∏awskiego, ale poma∏u z zachowaniem du˝ej ostro˝-
noÊci, opierajàc si´ o wol´ wspó∏pracy kilku doÊwiadczo-
nych pracowników tutejszego Urz´du Miejskiego uda-
∏o mi si´ zapanowaç nad tym trudnym wyzwaniem i po
kilku tygodniach zaczà∏em  funkcjonowaç bez obaw
i stresu.

Musia∏em odpowiedzieç sobie na pytanie, czy wyzwa-
nie, jakiego si´ podjà∏em, uda mi si´ zrealizowaç. Baro-
metrem skutecznoÊci mojego dzia∏ania mia∏y byç pierw-
sze inwestycje, na które przez lata oczekiwali mieszkaƒcy
Ciechocinka. Wymieni´ tu remont Teatru Letniego -
obiektu po∏o˝onego w sercu uzdrowiska. GoÊcie przyje˝-
d˝ajàcy do naszego miasta wita∏ obrzydliwy, nieestetyczny
parkan okalajàcy nasz unikatowy drewniany zabytek.
Wtedy w∏aÊnie podjà∏em pierwszà trudnà i niezwykle
odwa˝nà decyzj´, ˝e ten remont musi zostaç zakoƒczony
w przeciàgu pierwszego roku mojego urz´dowania. Na
szcz´Êcie trafi∏em na wyjàtkowà przychylnoÊç wielu osób.
Dzi´ki operatywnoÊci by∏ej sekretarz miasta i pani skarb-
nik uda∏o si´ nawiàzaç kontakt z fundacjà wspó∏pracy
polsko-niemieckiej. Stamtàd pop∏yn´∏y pierwsze znaczàce
Êrodki finansowe, które pozwoli∏y przeprowadziç prace
restauratorskie.

Póêniej przyszed∏ czas na dzia∏ania niekonwencjonal-
ne. Wystàpi∏em do Prezesa Kongresu Polonii Amerykaƒ-
skiej - pana Edwarda Moskala z proÊbà o udost´pnienie
miejsca na ∏amach „Dziennika Zwiàzkowego”, w celu
umieszczenia apelu Burmistrza Ciechocinka z proÊbà
o wsparcie przy rekonstrukcji i zakupie krzese∏ oraz fo-
teli do Teatru Letniego.  JednoczeÊnie sta∏em si´ kore-
spondentem tej gazety piszàc o uzdrowisku. Osoby prze-
bywajàce w Stanach Zjednoczonych, które w∏àczy∏y si´
w t´ akcj´, sà dziÊ mieszkaƒcami Ciechocinka i pewnie
z radoÊcià odwiedzajà Teatr Letni. To oni dzi´ki swemu
zaanga˝owaniu zebrali niebagatelne jak na tamte czasy
Êrodki finansowe, które pozwoli∏y nam na przeprowa-
dzenie tego zakresu prac. W 1997 roku w zabytku nie
by∏o nawet pod∏ogi, a z blisko trzystu foteli zachowa∏
si´ tylko jeden. MyÊl´, ˝e ktoÊ wspania∏omyÊlnie pozo-
stawi∏ go jako wzorzec dla nast´pców… Nie by∏o tak˝e
oÊwietlenia, obiekt mia∏ tylko wykonany solidny dach
oraz stolark´ okiennà i drzwiowà. Uda∏em si´ te˝ z wizytà

do Generalnego Konserwatora Zabytków, który us∏ysza∏
ode mnie histori´ teatru i któremu zaszkli∏y si´ oczy, bo
przypomnia∏ sobie, jak ze swoimi dziadkami przyje˝d˝a∏
do Ciechocinka i uczestniczy∏ w spektaklach oraz kon-
certach w tym obiekcie. Konsekwencjà tego spotkania
by∏o otrzymanie kolejnych Êrodków finansowych. Doda-
tkowym impulsem do dzia∏ania by∏a wizyta Kazimierza
Kowalskiego,  z którym odwiedziliÊmy ten obiekt, gdy
planowa∏ organizacj´ Festiwalu Operowo-Operetkowego
w Ciechocinku. To by∏ nadzwyczajny bodziec do dalszych
dzia∏aƒ.

Na poczàtku mojego urz´dowania zrealizowane zo-
sta∏o tak˝e drugie zadanie. Podjà∏em decyzj´ o rozpocz´-
ciu realizacji inwestycji w zakresie unormowania gospo-
darki wodno - Êciekowej, czyli budow´ kolektorów sa-
nitarnych i deszczowych, a tak˝e budow´  nawierzchni
ul. Traugutta na ca∏ej d∏ugoÊci. Przypomn´, ˝e asfalt
(w fatalnym stanie) koƒczy∏ si´ wówczas przed ul. Kosmo-
nautów.

To  by∏y dwa zadania, których realizacja z du˝ym po-
wodzeniem bardzo mnie uskrzydli∏a. Doda∏a wiary w mo-
je si∏y i mo˝liwoÊci. Od tego si´ w∏aÊciwie wszystko za-
cz´∏o…

- Prosz´ porównaç poczàtki Pana urz´dowania z obe-
cnà kadencjà.

- To by∏y zupe∏nie inne uwarunkowania. Tamten czas
to budowanie samorzàdnoÊci w naszym kraju, a si∏à rze-
czy tak˝e w Ciechocinku. Moi poprzednicy realizowali
zadania o innym charakterze. Wówczas chyba ∏atwiej
by∏o o pozyskanie krajowych Êrodków finansowych.
Udawa∏o si´ zjednaç przychylnoÊç wielu osób, które
otwiera∏y mi drzwi do gabinetów ministerialnych. Praco-
waliÊmy w zupe∏nie innych warunkach. MyÊl´, ˝e to, co
istotnie ró˝ni∏o tamte dzia∏ania i obecne, to brak ich
upolitycznienia. Odnosi∏em wra˝enie, ̋ e wówczas wszyscy
mieli wspólne cele gospodarcze. Mimo mniejszego do-
Êwiadczenia w tamtym czasie, funkcjonowa∏em z wi´k-
szym spokojem i przeÊwiadczeniem, ˝e mo˝na liczyç na
wsparcie sporej iloÊci osób bez wzgl´du na barwy poli-
tyczne.

- Jakie projekty i inwestycje zrealizowane podczas
Pana urz´dowania uzna∏by Pan za najwi´kszy sukces
i powód do dumy?

- Odbywa∏em wiele spotkaƒ z mieszkaƒcami, którzy
podnosili problem braku dost´pu do gazu. PodkreÊlam,
˝e w tych kwestiach by∏em kontynuatorem dzia∏aƒ moich
poprzedników. Uda∏o si´ wypracowaç dobre relacje z sze-
fami Pomorskiej Spó∏ki Gazowniczej. Wspólnymi dzia∏a-
niami doprowadziliÊmy do tego, ̋ e dziÊ 98 % powierzchni
Ciechocinka ma zapewniony dost´p do gazu.

Ponadto zosta∏a zrealizowana budowa sieci kanaliza-
cyjnych, co wià˝e si´ z powstaniem oczyszczalni Êcieków
w Ciechocinku. Inwestycj´ rozpocz´liÊmy w 2000 r. Bu-

Pi´tnaÊcie lat min´∏o…

Od chwili, gdy Leszek Dzier˝ewicz zaczà∏ piastowaç funkcj´ Burmistrza Ciechocinka, min´∏o pi´tnaÊcie
lat. O poczàtkach jego urz´dowania, powodach do dumy oraz sposobach na relaks po stresujàcych
obowiàzkach przeczytacie Paƒstwo w wywiadzie udzielonym Justynie Ma∏eckiej.
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dowa oczyszczalni i wykup gruntów to koszt ponad 14
mln z∏, wraz z budowà kolektorów sanitarnych i przy∏àczy
koszt wyniós∏ blisko 40 mln z∏. Przez wiele lat oczyszczal-
nia by∏a odwiedzana przez liczne delegacje  inspektorów
sanitarnych. Stawiana za wzór, sta∏a si´ wizytówkà uzdro-
wiska.

Równolegle - choç na przestrzeni kilku lat - na terenie
ca∏ego miasta budowaliÊmy sieci kanalizacji sanitarnej,
aby ciechociƒska oczyszczalnia pracowa∏a na „pe∏nych
obrotach”. RzadkoÊcià jest, aby 96 % powierzchni miasta
posiada∏o nowe kolektory sanitarne, a tak w∏aÊnie jest
w naszym mieÊcie.

Warto wspomnieç równie˝ o infrastrukturze drogowej.
Stawiamy na najlepszej jakoÊci masy bitumiczne w budo-
wie dróg, co gwarantuje pi´kne, równe  i trwa∏e nawie-
rzchnie. Takie sà opinie setek osób. Przy okazji zak∏ada-
liÊmy tak˝e ciàgi piesze, modernizujàc stare i budujàc
nowe. Jako ciekawostk´ podam, ˝e u∏o˝yliÊmy w Ciecho-
cinku ponad 150 tys. m² nawierzchni placów i chodników
z kostki brukowej.

Nie bez znaczenia jest te˝ budowa blisko dwustu mie-
szkaƒ, b´dàca realizacjà programu polityki mieszkaniowej
miasta, czy systematyczne podnoszenie standardów
miejskich instytucji publicznych i placówek oÊwiatowych.

Uda∏o si´ pozyskaç tak˝e Êrodki europejskie przed-
akcesyjne na budow´ obwodnicy, traktu solankowego
oraz remont budynku przy ulicy Zdrojowej, gdzie obecnie
mieÊci si´ siedziba Biura Promocji.

Zrealizowany zosta∏ remont muszli koncertowej -
obiektu zabytkowego, który chyli∏ si´ ku upadkowi. Po
przej´ciu go do zasobów Gminy od Spó∏ki Skarbu Paƒ-
stwa, dzi´ki budowie od podstaw i gruntownej renowacji
uda∏o si´ go ocaliç. DziÊ wizytujàc park jesteÊmy dumni
z tego, ˝e posiadamy taki amfiteatr, gdzie odbywajà si´
koncerty znakomitych artystów, a organizowane imprezy
festiwalowe fantastycznie promujà Ciechocinek.

Niewàtpliwym sukcesem mijajàcego 15-lecia jest bu-
dowa infrastruktury sportowej, a w Êlad za tym organizacja
szeregu imprez o wymiarze lokalnym, regionalnym czy
ogólnopolskim. Powstanie pi´knej, nowoczesnej hali
sportowej z pe∏nowymiarowà arenà, budowa kompleksu
„Orlik”, boiska wielofunkcyjnego, boisk do siatkówki
pla˝owej, a ostatnio skateparku stworzy∏y znakomite
mo˝liwoÊci aktywnego wypoczynku, a dla m∏odzie˝y
fantastyczne warunki uprawiania sportu.

To spowodowa∏o, ˝e reaktywowane zosta∏y sekcje
siatkówki, koszykówki i p∏ywania. Prawid∏owo zacz´∏y
funkcjonowaç grupy dzieci´ce i m∏odzie˝owe pi∏ki no˝nej.
W ostatnim czasie rozpoczà∏ si´ proces tworzenia sekcji
tenisa ziemnego. Sàdz´, ˝e budowa wspomnianych obie-
któw sportowych, a póêniej utworzenie OSiR-u by∏y zna-
komitymi posuni´ciami.

Do sukcesów zalicz´ tak˝e popraw´ bezpieczeƒstwa.
Na terenie Ciechocinka rozbudowano oÊwietlenie zarów-
no w obszarach parkowych, jak i w ciàgach ulicznych.
To zadanie realizujemy w dalszym ciàgu. Ma to kapitalne
znaczenie w procesie uniezale˝nienia si´ od monopolisty,
tj. spó∏ki Energa OÊwietlenie, fundujàcego nam g∏ównie
ksi´˝ycowe op∏aty za konserwacj´ urzàdzeƒ oÊwietlenio-
wych. DziÊ blisko po∏owa punktów Êwietlnych stanowi
w∏asnoÊç Gminy.

Kolejny etap zwi´kszenia bezpieczeƒstwa to budowa
systemu monitoringu (12 kamer monitorujàcych w miej-
scach o najwi´kszym nat´˝eniu ruchu). System ten z pe-
wnoÊcià b´dzie rozbudowywany dzi´ki zastosowaniu
Êwiat∏owodów.

Sàdz´, ˝e powodem do dumy jest równie˝ budowa
fontanny na Parterach Hellwiga. Miejsce rzadko do nie-
dawna ucz´szczane przez mieszkaƒców i goÊci naszego
miasta, dziÊ sta∏o si´ ulubionym punktem spotkaƒ. Doda-
tkowo nastrój goÊciom umilajà niemal˝e w ka˝dà niedzie-
l´ popo∏udniowe koncerty w postaci ma∏ych form mu-
zycznych, które skupiajà setki s∏uchaczy.

PomyÊlnie uda∏o si´ zrealizowaç remont i rozbudow´
budynku kina „Zdrój”, które wymaga∏o du˝ych nak∏adów
finansowych (w znacznym stopniu pokrytych ze Êrodków
funduszy europejskich). W obiekcie posiada siedzib´
Miejskie Centrum Kultury oraz Miejska Biblioteka Publi-
czna. Zagospodarowanie terenu wokó∏ kina jeszcze bar-
dziej uatrakcyjni to miejsce.

Wspomn´ tak˝e o rewitalizacji obszarów parkowych.
Choç przebiega ona z problemami, to z pewnoÊcià ju˝
niebawem efekt koƒcowy b´dzie cieszyç nas wszystkich.
Wreszcie - budowa kompleksu dla kempingów przy ob-
wodnicy miasta oraz parkingu przy ul. Kolejowej, dzi´ki
któremu samochody nie b´dà parkowa∏y w centrum
miasta oraz - o zgrozo! - na terenach zielonych.

- A czy sà dziedziny, w których ma Pan poczucie, ˝e
mo˝na by∏o zrobiç coÊ wi´cej?

- OczywiÊcie. Nigdy nie jest tak, by uda∏o si´ wykonaç
wszystko. Pewne zadania mo˝na by∏o zrealizowaç szybciej,
sprawniej. Te wszystkie zadania i inwestycje, które wymie-
ni∏em, staraliÊmy si´ robiç najlepiej. DziÊ sen z powiek
sp´dza mi rewitalizacja obszarów parkowych, ale konsek-
wentnie b´dziemy wymagaç od firmy wykonawczej, aby
zadanie to zosta∏o zrealizowane w sposób niebudzàcy
uwag i uszczypliwoÊci ze strony osób, które nierzadko
czekajà na moje potkni´cia.

- 15 lat na tym samym stanowisku to wielki baga˝
doÊwiadczeƒ, ale i wiele stresujàcych sytuacji. W jaki
sposób Pan si´ relaksuje?

- Praca poch∏on´∏a mnie bez reszty i w pewnym mo-
mencie zagubi∏em równowag´ pomi´dzy tym, co zawo-
dowe a prywatne. Staram si´ jednak wi´cej czasu prze-
znaczaç na w∏asne potrzeby. Jednak˝e je˝eli chce si´
dobrze wykonywaç t´ prac´, to wià˝e si´ to z koniecznoÊ-
cià przeznaczenia znacznej cz´Êci prywatnego czasu na
sprawy zawodowe. Dla mnie najefektywniejszà formà
wypoczynku jest praca w moim ulubionym ogrodzie.
Posiadam du˝à dzia∏k´ i staram si´, aby mój ogród w okre-
sie wiosenno-letnim wyglàda∏ ∏adnie, dajàc mi du˝o sa-
tysfakcji. Natomiast zimà dbam o to, by by∏ zawsze ude-
korowany.  Co roku og∏aszam konkursy na naj∏adniejszy
ogródek przydomowy w mieÊcie i naj∏adniejsze dekoracje
Êwiàteczne. OczywiÊcie sam nie bior´ w nich udzia∏u,
ale staram si´ dawaç pozytywny przyk∏ad, ˝e mo˝na robiç
rzeczy, które dajà du˝o satysfakcji i wp∏ywajà pozytywnie
na wizerunek naszego miasta. Ponadto ogromnà radoÊç
sprawiajà mi d∏ugie spacery oraz wyjazdy do miejscowoÊci
nie tylko uzdrowiskowych, ale tak˝e turystycznych, gdzie
staram si´ podpatrywaç niektóre pomys∏y i przenosiç je
na grunt mojego ukochanego Ciechocinka.

- Czego mog∏abym Panu ˝yczyç w imieniu swoim
i Czytelników „Zdroju Ciechociƒskiego”?

- Zapa∏u, pomys∏ów, które b´dà spe∏nieniem oczeki-
waƒ goÊci uzdrowiska i mieszkaƒców. Du˝o si∏, zdro-
wia, które jest potrzebne ka˝demu, ale tak˝e wiary w to,
˝e ci ludzie, którzy sà ciàgle przy mnie i mnie wspierajà,
zechcà nadal mi pomagaç i s∏u˝yç swojà wiedzà i doÊwia-
dczeniem. Wspólnymi si∏ami zrobimy jeszcze wiele wspa-
nia∏ych rzeczy dla Ciechocinka!

- Dzi´kuj´ za rozmow´.


